
                                                   PROTOKÓŁ  Nr VI/2011 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 12 maja 2011r. 

 

 
Sesja  odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Wąsosza. Rozpoczęła się o 
godz. 10.05   i  trwała do godz. 13.00. 
 
Na sesji obecni byli  wszyscy radni tj. 15 osób wg listy obecności stanowiącej 
załącznik do protokołu.      
 
                                                                Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Maria Michta – sekretarz Gminy, 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Lucyna Ciszewska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu, 
5. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       

 

                                                  Lista obecności  stanowi zał. nr 2 
 

6. Sołtysi wsi . 
                                            Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

 

Razem w sesji udział wzięło   42  osób. 

      

Ad 1. Otwarcie sesji. 

  Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza otworzył VI sesję 

Rady Miejskiej Wąsosza. Na podstawie listy obecności radnych  stwierdził 100 % 

quorum Rady przy, którym Rada będzie podejmować uchwały. W pierwszej 

kolejności  Przewodniczący Rady powitał gości zaproszonych w szczególności Pana 

Zb. Stuczyka Burmistrza, Panią Marię Michtę –sekretarz Gminy , Panią Jadwigę 

Rodzewicz – skarbnika Gminy , sołtysów , radnych oraz  po raz pierwszy Pana 

Józefa Górskiego Przedstawiciela Izb Rolniczych Gminy Wąsosz. Pan 

Przewodniczący Rady  poinformował, że proponowany porządek obrad sesji został 

radnym  przekazany  wraz z zaproszeniami.  

 

 

  Nikt z radnych nie wniósł żadnych zmian. 
 



P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu  z  V sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Stanowisko Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie utworzenia  Liceum 

Ogólnokształcącego w Wąsoszu. 

6.  Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010r. 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Wąsosz na lata 2011-2022. 

8. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany  budżetu gminy Wąsosz na 2011r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/11 Rady Miejskiej 

Wąsosza z dnia 08 lutego 2011r. dotyczącej zmiany uchwały NR 

XXVI/150/2000 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 grudnia 2000r. w sprawie 

połączenia instytucji kultury w gminie Wąsosz w Zespół Placówek Kultury. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej z 

tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku wybudowania urządzeń 

infrastruktury technicznej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne 

pod nazwą  ” Zakup i montaż solarów ulicznych ”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia  kredytu na sfinansowanie zadania 

inwestycyjnego pod nazwą  „Budownictwo mieszkaniowe”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki „Budowa wodociągu 

Ostrawa”. 

14. Informacje Przewodniczącego Rady. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zakończenie.  

                                                              Porządek to zał. nr 4    

Ad 2. Przyjęcie protokołu  z V sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z V sesji Rady Miejskiej 

Wąsosza odbytej w dniu 22 marca 2011r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze 

rady  i do tego protokołu radni nie wnieśli uwag. Zwrócił się do radnych o ewentualne 

uwagi lecz nikt nie miał zastrzeżeń wobec tego stwierdził przyjęcie protokołu z V sesji 

Rady Miejskiej Wąsosza. 

 
Ad.3 Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Radny Kutzmann Maciej – zam. Gola Wąsoska  

Na jakim etapie jest realizacja budowy ścieżki do Podmieścia ? 



 

Pani radna Lorenc Bogusława – zam. Wrząca Wielka 

Zwracam się do radnych powiatu górowskiego o  interwencje  w sprawie dróg 

powiatowych na terenie gminy Wąsosz ,ponieważ zgłaszane wcześniej interpelacje w 

tej sprawie nie są realizowane. Należy w szczególności pousuwać suche konary 

drzew powstałe po wichurach w 2007r. ponieważ zagrażają bezpieczeństwu osób 

poruszających się po tych drogach. 

Niedawno wracałam do domu i w odległości 50 m przed moim samochodem urwał  

się duży konar i spadł na drogę powiatową blokując przejazd.  Straż Pożarna z 

Wąsosza przyjechała na miejsce uprzątnęła gałęzie  dlatego dziękuję straży za  

szybką reakcję odblokowanie drogi.  

  

 

Ad 4 .Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Przedmiotową informację przedstawił Pan Zbigniew Stuczyk Burmistrz Wąsosza. 

W okresie międzysesyjnym wydanych zostało 15  Zarządzeń. 

 Dnia 01 kwietnia 2011r. wydane zostało Zarządzenie dotyczące ustalenia dnia 02 

maja 2011r. dniem wolnym od pracy dla pracowników Urzędu Miejskiego Wąsosza. 

Zarządzenie z dnia 08 kwietnia 2011r. dotyczyło  drugiego ustnego nieograniczonego 

przetargu na sprzedaż  mienia komunalnego, którym postanowiono przeprowadzić 

przetarg w dniu 09 maja 2011r. na sprzedaż ½ części działki zabudowanej nr 131 o 

pow. 0,7800 w obrębie wsi Świniary. Do przeprowadzenia przetargu powołano 4- 

osobową Komisje przetargową . 

Kolejnym Zarządzeniem z dnia 08 kwietnia 2011r. postanowiono nabyć odpłatnie 

lokal mieszkalny nr 6 A/2 położony na działce nr 99/2 o pow. 0,02500 ha w obrębie 

wsi Rudna Wielka. Dnia 08 kwietnia  2011r.  wydane zostało  zarządzenie dotyczące  

sprzedaży mienia komunalnego , a mianowicie  sprzedaży w drodze bezprzetargowej  

dla dotychczasowego najemcy, lokalu mieszkalnego przy ul. Kilińskiego Nr 2/4. Dnia 

08 kwietnia  2011r. wydane zostało zarządzenie dotyczące nieodpłatnego przejęcia 

nieruchomości  od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy we Wrocławiu . 

Postanowiono przejąć nieodpłatnie działkę nr 68/1 o pow. 0,98 ha położoną w 

obrębie wsi Zbaków Dolny. Kolejne Zarządzenie z 8 kwietnia 2011r.  dotyczyło zbycia 

mienia komunalnego, a mianowicie sprzedaży w drodze ustnego nieograniczonego 

przetargu na  działkę niezabudowaną  nr 498/1 o pow. 0,0054 ha położoną w 

Wąsoszu. Zarządzeniem z dnia 20 kwietnia 2011r. dokonano  zmian budżetu gminy 



Wąsosz. Zmiany te dotyczyły przesunięcia środków z  zakupu usług pozostałych na 

rzecz Starostwa związane z wieczystym użytkowaniem nieruchomości. Zmiany 

dotyczyły również przesunięcia środków w rozdziale kultury i ochrony dziedzictwa 

narodowego z zakupu materiałów i wyposażenia na  zakup usług remontowych. 

Ponadto przesunięto środki w ramach zasiłków rodzinnych z odpisów na zakładowy 

fundusz  Świadczeń socjalnych na zakup materiałów oraz w rozdziale ośrodki 

pomocy społecznej z usług związanych z kosztami szkoleń na odpisy na zakładowy 

fundusz świadczeń socjalnych i pozostałej działalności ze świadczeń na pokrycie 

zakupów materiałów i wyposażenia. 

 Dnia 21 kwietnia  2011r. wydano Zarządzenia dotyczące wydzierżawienia  na cele 

rolne w drodze bezprzetargowej mienia komunalnego na okres 3 lat, a mianowicie : 

- działki niezabudowanej nr 99 o pow. 0,20 ha we wsi Kamień Górowski(Sokołowski 

Lechosław), 

-działki niezabudowanej nr 301 o pow. 0,70 ha we wsi Czeladź Wielka,( Jacent), 

- działki  niezabudowanej nr 141/9 o pow. 0,82 ha w obrębie wsi Płoski 

- działki niezabudowanej nr 60/3 o pow. 200m2 we wsi Wrząca Śląska ( Jeliński Artur 

–Wrząca Wielka), 

-działki niezabudowanej nr 14 o pow. 1,42 ha w obrębie wsi CHocieborowice  

Zarządzeniem z dnia 29 kwietnia  2011r   wprowadzono zmiany budżetu gminy 

Wąsosz . Zmiany te polegały na zwiększeniu dochodów z tytułu dotacji 

przeznaczonej na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o 

charakterze socjalnym. 

Również  dnia 29  kwietnia 2011r. wydane zostało zarządzenie odnośnie  organizacji 

i funkcjonowania wczesnego  ostrzegania na terenie miasta i gminy. W celu 

szybkiego uzyskania informacji o zdarzeniach zagrażających ludziom oraz ich mieniu 

i środowisku, utrzymania stałego monitoringu, potencjalnych zagrożeń, 

natychmiastowego ostrzegania i alarmowania zagrożonej ludności, a także 

zapewnienia w razie potrzeby częściowego lub całkowitego  rozwinięcia systemu 

Wykrywania i Alarmowania ustalono  szczegółowe zasady  Systemu Wczesnego 

Ostrzegania. Zarządzeniem tym zobowiązano Kierownika Biura Zarządzania 

Kryzysowego i Obrony Cywilnej do opracowania dla własnej służby dyżurnej 

instrukcji postępowania na wypadek wystąpienia zdarzenia stanowiącego zagrożenie 

dla ludności lub środowiska naturalnego. 

Kolejne Zarządzenie z 06 maja  2011r. dotyczyło  powołania komisji  stałej  do oceny 

wniosków złożonych o udzielenie dotacji na dofinansowanie realizacji przydomowych 



oczyszczalni ścieków przez mieszkańców gminy Wąsosz. W skład tej komisji weszli 

pracownicy Urzędu   w osobach : 

1. Marcin Koziński- Przew. Kom. 

2. Mirosław Lewicki – czł komisji, 

3. Grzegorz Kordiak – czł. komisji, 

 

                                                     Informacja to zał. nr 5 

Ponadto Pan Burmistrz poinformował  zebranych ,że w dniu 11 maja 2011r podpisał 

porozumienie z zarządem melioracji Wodnych we Wrocławiu dotyczące pogłębiania 

rzeki Orli  na odcinku 7,3 km od ujścia do mostu w m. Pobiel  na wartość 2,3 mln zł. 

Przetarg zostanie ogłoszony  w najbliższym Czasie. Muł rzeczny nie może  być 

składowany na międzywalu dlatego po wyschnięciu  musi być  usunięty .Wywóz 

namułu rzecznego odbędzie się  w następujące miejsca : do uzupełnienia  

uszkodzonych wałów rzecznych, na cmentarz parafialny przy ul. Rzemieślniczej oraz 

na miejsce pod  budowę „Orlika „ przy Respomie, Amfiteatr oraz  przy rekultywacji 

wysypiska we Wrzącej Śląskiej. 

 

Zapytań i uwag do przedstawionej informacji Burmistrza nie było. 

Wobec tego Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że informacja została przyjęta bez 

uwag. 

 

Ad 5. Stanowisko Rady Miejskiej Wąsosza odnośnie utworzenia Liceum 

Ogólnokształcącego w Wąsoszu.          

Pan Zbigniew Stuczyk – „ Wiem ,że ten punkt wielu z państwa zaskoczył, nie wziął 

się on z nagłego pomysłu ale jest to temat dokładnie przemyślany. Utworzenie liceum 

ogólnokształcącego w Wąsoszu nie jest przypadkiem, a jest  chęcią nie tylko moją 

ale również  radnych  oraz rodziców dzieci. Utworzenie liceum ogólnokształcącego a 

więc szkoły średniej w Wąsoszu jest bardzo zasadne. Nie jest to tylko sposób na 

ratowanie etatów nauczycieli w szkołach gdzie zmniejszy się 100 godzin i pracę 

straci 6 nauczycieli w pełnym wymiarze zatrudnienia , ale nie jest to głównym 

argumentem by to liceum powstało . Liceum, a więc szkoła średnia powstała by w 

budynku obecnego gimnazjum , a więc mamy identyczne  koszty utrzymania   

ogrzewania  o typowej infrastrukturze. Wymagałaby remontu tylko jedna sala tzw. 

kolumnowa która wymaga doprowadzenia instalacji elektrycznej, centralnego 

ogrzewania, otynkowania  ,szpachlowania, pomalowania. Byłoby to odrębne wejście 



gdzie jest tzw. patio tj.  taki teren do przesiadywania młodzieży w czasie przerwy  

gdzie jest to miejsce  nasłonecznione , zielone a obecnie zajęte przez najemców 

lokalu ,lecz w żaden sposób nie związane z gminą umową.  Wyeliminowałem 

działanie w tym kierunku by  zapewnić zatrudnienie dla nauczycieli. Po wizycie u 

Pani Kurator we Wrocławiu przekazałem te argumenty ,że 10 lat temu  , nie było 

takich  zdarzeń aby tak dużo młodzieży  z gminy Wąsosz chodziło do liceum 

ogólnokształcącego w Rawiczu. Na dzisiaj  25 uczniów poszło do Rawicza, a 26 do 

Góry. Nie ma tutaj mowy żebym chciał podbierać Górze  dzieci  i podbierać im 

subwencję. Była też mowa o tym dlaczego ma to być liceum ogólnokształcące, a nie 

szkoła zawodowa. Owszem w kraju brakuje fachowców spawaczy , tynkarzy, 

piekarzy, ślusarzy ,murarzy,  ale  same dane wskazują ,że młodzież chciałaby pójść 

do liceum bo  do szkoły zawodowej do Rawicza poszło  a do szkoły zawodowej 

poszło 4, a do technikum 5  natomiast do Góry : 16 szkoła zasadnicza i technikum 

też 16 uczniów , a wiec zdecydowanie jest do liceum. Utworzenie szkoły średniej leży 

w gestii powiatu a nie gminy.  Jeżeli zostanie otworzone liceum ogólnokształcące to 

będzie możliwe utworzenie dwóch oddziałów z liczba dzieci 40,36  i  chcielibyśmy, 

aby do tego liceum poszły dzieci o wysokiej liczbie punktów na egzaminie 

kompetencyjnym lub  średniej ocen  4,0. Chciałbym aby to liceum miało odpowiedni 

poziom. Uważam ,że postawienie takiego kryterium ,że będzie dopuszczało dzieci o 

wysokiej ilości punktów lub wysokiej średniej ocen 

spowoduje  to ,że młodzież kończąca gimnazjum, która  będzie  chciała uczęszczać 

do liceum ogólnokształcącego w Wąsoszu będzie zmotywowana tym ,że  nie będzie 

musiała dojeżdżać do Rawicza czy też do Góry to będzie  musiała osiągnąć tą 

średnią wyższą  lub lepiej zdać egzaminy końcowe. Nie ma co ukrywać ,że mówi się 

o kształceniu nieodpłatnym ale wysłanie  dwójki dzieci do Rawicza lub Góry wiąże się 

z kosztami około 300 złotych. Chciałbym bardzo ,żeby w tej szkole uczyli nauczyciele 

z powołania , którzy z sercem, chęcią i wiedzą będą uczyć tą młodzież. Planowałbym 

,żeby zarządzanie tą szkołą  odbywało się przy obecnej dyrekcji. Chciałbym również  

w dalszej kolejności połączyć to liceum w zespół szkół z gimnazjum .  Wracając do 

szkoły zawodowej to musimy mieć nauczycieli do nauki zawodu oraz warsztaty, 

gdzie  młodzież może odbyć praktyki zawodowe, a warsztatów nie mamy bo jedynie  

młodzież można skierować do naszych zakładów do Respomu ,  do Pana Kutznanna   

. Ta szkoła mogłaby powstać w przyszłym roku bo to trzeba dokładnie przygotować. 

Nie jest to zadanie własne lecz powiatu , ale decyzje w tej sprawie może podjąć tylko 

i wyłącznie  Starosta a z Gminą należałoby podpisać porozumienie. Na dzieci ,które 



uczęszczają do Rawicza  to wielkopolska otrzymuje subwencję a przecież ta 

subwencja może pozostawać u nas. Ktoś może mówić ,że nie mamy klasopracowni, 

ale  rozmawiałem z Panią Kurator i jest możliwość zorganizowania młodzieży 

wyjazdu na politechnikę Wrocławską do pracowni z prawdziwego zdarzenia. W 

latach wcześniejszych do Rawicza uczęszczało 14 , 16 a obecnie 25 uczniów , a 

więc o czymś to świadczy. 

D Y S K U S J A : 

Pani Bogusława Lorenc – przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury , Zdrowia i 

Sportu   - na posiedzeniu Komisji  było 5 członków i wyraziliśmy opinie pozytywną na 

utworzenie tego liceum  i  mamy tego świadomość ,że  początki będą trudne. 

Wymienialiśmy takie  sprawy jak : renoma tego liceum , kadra  nauczycielska ale 

przede wszystkim czy młodzież zdecyduje się na naukę w tym liceum czy nie 

wybierze już renomowanych sprawdzonych szkól. W tym też jest dużo plusów i 

rozmawiałam w środowisku i rodzice dzieci są pełni poparcia i wyrażają pozytywne 

zdania ponieważ będzie bliżej  a tym samym i taniej. Mam nadzieję ,że podołamy 

temu i to liceum powstanie.  

 

Pan Burmistrz – my jako gmina niczym nie ryzykujemy otwierając to liceum  bo 

wystarczy 100.000 zł na   przygotowanie tej jednej sali , która na dzisiaj nie jest 

wykorzystana  i nie jest wykończona . Uruchamiając tam liceum cały budynek będzie 

wykończony i użytkowany. Jeżeli chodzi o dobór kadry to, to jest w gestii dyrektora, a  

jeżeli chodzi o renomę to na nią pracuje się kilka lat.  

 

Pan Jarosław Skibniewski – radny- czy były prowadzone rozmowy ze starostą  w tej 

sprawie ? 

 

Pan Burmistrz- Nie rozmawiałem z Panem Starostą dlatego ,że chciałem zasięgnąć 

opinii Rady Miejskiej bo nie chcę, aby było to tylko moje zdanie ale też wola Rady  

oraz poparcie środowiska a właściwie chętnych uczniów. Ni ukrywam ,że  wstępnie 

rozmawiałem z Wicestarostą  i na razie  z jego strony jest pozytywna opinia , lecz 

oficjalnej pisemnej zgody nie ma. Zamiarem moim jest,  aby  przy podjęciu 

pozytywnego stanowiska w tej sprawie przez Radę  wystąpić pisemnie do Pana 

Starosty , Na dzisiaj należy poinformować ,że stawka subwencji na jednego ucznia to 

4717 zł i dobrze byłoby  utworzyć dwa  albo jeden oddział liceum. 

 



Pan Kutzmann- Maciej – radny – Panie Burmistrzu pomysł mi się bardzo podoba , 

ale co się stanie ,że pomimo utworzenia liceum i tak młodzież pójdzie do Rawicza bo 

najprawdopodobniej wszyscy wiemy dlaczego tak się dzieje ,że młodzież woli uczyć 

się w szkołach rawickich. 

 

Pan Burmistrz –  myślę ,że tutaj dojazd do Rawicza ma przeważający wpływ ,że 

młodzież  uczęszcza do szkół rawickich . W dużej mierze na  dalsze istnienie tego 

liceum będzie miało wpływ spisane porozumienie  Starosty z gminą Wąsosz. Jeżeli 

będzie z niego wynikało ,że subwencje starosta przekaże gminie a gmina będzie 

miała koszty utrzymania  to  od razu mogę takie porozumienie podpisać. 

Interesowałem się jak inne gminy rozwiązały takie same problemy i wiem ,że to jest 

możliwe przykładem tego jest gmina Kęty. Nie chcę niczego robić na siłę za wszelką 

cenę  bo to należy dokładnie przygotować po podjęciu decyzji przez Starostę. Dzisiaj 

jest trudno odpowiadać co będzie  ? 

 

Pani Ajchenlaub Agnieszka – radna – mam pewną obawę przy utworzeniu tego 

liceum  ze względu na dojazd bo część  młodzieży na pewno pójdzie do Góra a 

część i tak do Rawicza , czy w tym wszystkim nie dojdzie do tego ,że transport jakim 

jest teraz PKS nie zlikwiduje i tak już nierentownych kursów autobusów ,a przecież 

PKS  utrzymuje się szczególnie z dowozów szkolnych. Jest dużo ludzi starszych nie 

posiadających samochodów ,a chcących dojechać do Góry , i nie będą mieli 

połączenia  ? 

 

Pan Burmistrz – Owszem wszyscy tutaj wiedzą ,jak szybko likwiduje się kursy PKS  

gdzie nie ma jeszcze liceum , Chciałbym aby wszyscy podchodzili tak z troską o 

przewoźnika  o  to by nie doszło do likwidacji  czy też zawieszenia następnych 

kursów autobusów. Jeżeli chodzi o dojazdy młodzieży do  utworzonego liceum 

to mogłoby to się odbywać przy dowozach dzieci do szkół  w Gminie. 

 

Pan Jacek Chorostkowski – Wiceprzewodniczący rady-  Jeżeli Starostwo wyrazi 

zgodę to koszty pośrednie będą po naszej stronie , ale żeby nie było tak jak z 

oddziałem komunikacji w Urzędzie w Wąsoszu. Komunikacja to  jeden pracownik   

starostwa a wszystkie koszty związane z utrzymaniem tego oddziału ,  

zabezpieczeniami ,wymogami usprawnienia sprzętu, odpowiedniego łącza itp. leży 

po stronie gminy . 



Pan Burmistrz – tak jak  stwierdziłem wcześniej  gmina niczym nie ryzykuje a 

przygotowanie tej jednej sali nie będzie dużym obciążeniem dla budżetu Gminy.  

 

 

Pan Zdzisław Banasiewicz-  co będzie jeżeli zgłosi się mało uczniów ? 

 

 Pan Burmistrz - Byłem we wszystkich szkołach  , rozmawiałem z dyrektorami i 

nauczycielami na ten temat, i dobrze byłoby aby  powstał chociaż  jeden oddział 18 

osobowy. 

 

Pan Kutzmann- radny -  może okazać się ,że  młodzież po mimo utworzenia liceum w 

Wąsoszu i tak pójdzie do Rawicza  a ci którzy planowali skorzystać z nauki w Górze  

zdecydują się  na naukę w Wąsoszu , Może wówczas okazać się ,że zabierzemy  

młodzież z Góry. 

Pan Burmistrz -  nie jest naszym zamiarem by zabierać młodzież z Góry ale to 

wszystko okaże się  jak Pan Starosta wraz z Zarządem podejdzie do utworzenia 

liceum bo może stać się tak ,że zarząd nie  podejmie w ogóle takiej decyzji. 

 

Pani Halina Mielnik – Dyrektor Gimnazjum  w Wąsoszu – w latach 1997do 2007r w 

naszym Gimnazjum była prowadzona szkoła średnia i dużo młodzieży zdobyło 

średnie wykształcenie z czego się cieszymy. Uczniowie osiągający wysokie wyniki w 

nauce myślą o renomowanych uczelniach. Gdyby takie liceum powstało to dalibyśmy 

szansę dla młodzieży średnio-uczącej się bo tej jest też dużo. W tej sprawie na 

pewno należy rozmawiać z rodzicami młodzieży uczącej się w gimnazjum bo 

najważniejsi są uczniowie. Jeżeli chodzi o kadrę to tą kwestię należy pozostawić 

dyrektorowi bo on najlepiej dobierze nauczycieli. Jeżeli chodzi o poziom w 

Gimnazjum to muszę stwierdzić ,że wynik egzaminu gimnazjalnego nie odbiega od 

średniej wojewódzkiej. Przez 10 lat  działalności szkoły  dużo naszych absolwentów 

kończy renomowane uczelnie w kraju. W 2010r. wydane zostało rozporządzenie 

dotyczące ewaluacji –wizytacji zewnętrznej. Taka wizytacja odbyła się w naszym 

Gimnazjum i wyniki tej wizytacji znajdują się  w internecie na naszej stronie szkoły i 

każdy może się z tym zapoznać. Problem utworzenia tej szkoły nie jest trudny, ale 

najważniejsze jest to by byli chętni do tej szkoły. 

 



Następnie Pan Zdzisław Nicpoń  Przewodniczący Rady  odczytał stanowisko Rady w 

sprawie  utworzenia liceum ogólnokształcacego w Wąsoszu . Rada przyjęła 

pozytywne stanowisko w sprawie utworzenia liceum ogólnokształcącego w Wąsoszu 

 

Przerwa w obradach o godz. 11.05 do 11.15 

 

Ad 6. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010r. 

 

 
Pan Przewodniczący Rady poinformował ,że Rada Miejska Wąsosza w swoim planie 
pracy na 2011r. uwzględniła temat opieki społecznej na terenie Gminy Wąsosz w tym 
celu wystąpił do Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej o przygotowanie i 
przedstawienie tej informacji. 
Następnie poprosił  Panią Lucynę Ciszewską – Kierownika OPS o przedstawienie 
przedmiotowej informacji cyt” 
Pomoc społeczna jest instytucją polityki społecznej państwa, mającą na celu 

umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężenia trudnych sytuacji życiowych, 

których nie są one w stanie pokonać, wykorzystując własne uprawnienia, zasoby i 

możliwości. 

Pomoc społeczna wspiera osoby i rodziny w wysiłkach zmierzających do 

zaspokojenia niezbędnych potrzeb i umożliwia im życie w warunkach 

odpowiadających godności człowieka. 

Zadaniem pomocy społecznej jest zapobieganie w/w sytuacjom przez podejmowanie 

działań zmierzających do życiowego usamodzielnienia osób i rodzin oraz ich 

integracji ze środowiskiem 

 Ośrodek Pomocy Społecznej w Wąsoszu został powołany Uchwałą Nr 

XI/47/90 Rady Narodowej  Miasta i Gminy w Wąsoszu z dnia 25 kwietnia  1990r. Jest 

samodzielną jednostką budżetową finansowaną ze środków własnych gminy i 

środków administracji rządowej. 

W roku 2010 Ośrodek Pomocy Społecznej realizował zadania wynikające z:  

1) Ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej (Dz. U. z 2009r. Nr 

175, poz.1362 tekst jednolity); 

2) Ustawy z dnia 2 czerwca 2005 roku w sprawie sposobu i trybu postępowania 

w sprawach o świadczenia rodzinne (Dz. U. Nr 105, poz.881 z późniejszymi 

zmianami) 

3) Ustawy z dnia 22 kwietnia 2005 roku o postępowaniu wobec dłużników 

alimentacyjnych oraz zaliczce alimentacyjnej (Dz. U. Nr 86, poz.732) 

4) Ustawy z dnia 29 kwietnia 2005 roku o ustanowieniu programu wieloletniego 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” (Dz. U. z 2005r. Nr 267, poz. 2259 z 

późn, zm.) 



5) Ustawy z dnia7 września 2007 roku o pomocy osobom uprawnionym do 

alimentów (Dz. U. z 2007r. Nr192, poz.1378 z późn. zm.) 

6) Ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001r. Nr 

142, poz.1591 z późn. zm.); 

Podejmowane były również działania wynikające z aktów wykonawczych do 

w/w ustaw oraz innych ustaw obowiązujących łącznie z w/w. 

Obowiązek realizacji zadań pomocy społecznej spoczywa na jednostkach samorządu 

terytorialnego oraz organach administracji rządowej w zakresie ustalonym ustawą. 

Pomoc społeczna polega w szczególności na: 

a) przyznawaniu i wypłacaniu przewidzianych ustawami świadczeń pieniężnych; 

b) pracy socjalnej; 

c) analizie i ocenie zjawisk rodzących zapotrzebowanie na świadczenia z 

pomocy społecznej; 

d) realizacji zadań wynikających z rozeznanych potrzeb społecznych; 

e) rozwijanie i wdrażanie nowych form pomocy społecznej i samopomocy w 

ramach zidentyfikowanych potrzeb. 

Kryterium dochodowe uprawniające do korzystania ze świadczeń finansowanych z 

pomocy społecznej jest określone w art. 8 ustawy o pomocy społecznej. 

Prawo do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje osobom i 

rodzinom, których dochód na osobę w rodzinie nie przekracza: 

 na osobę samotnie gospodarującą – 477 zł, 

 na osobę w rodzinie – 351 zł, 

przy jednoczesnym wystąpieniu co najmniej jednego z powodów wymienionych w 

art. 7 ustawy o pomocy społecznej, czyli: 

1) ubóstwa, 

2) sieroctwa, 

3) bezdomności, 

4) bezrobocia, 

5) niepełnosprawności, 

6) długotrwałej lub ciężkiej choroby, 

7) przemocy w rodzinie, 

 potrzeby ochrony ofiar handlu ludźmi, 

8) potrzeby ochrony macierzyństwa lub wielodzietności, 

9) bezradności w sprawach opiekuńczo – wychowawczych i prowadzenia 

gospodarstwa domowego, zwłaszcza w rodzinach niepełnych lub 

wielodzietnych, 

10) braku umiejętności w przystosowaniu do życia młodzieży opuszczającej 

placówki opiekuńczo –wychowawcze, 

11) braku umiejętności w przystosowaniu do życia po opuszczeniu zakładu 

karnego, 

12) trudności w integracji osób, które otrzymały status uchodźcy, 

13) alkoholizmu i narkomanii, 

14) zdarzenia losowego i sytuacji kryzysowej, 

15) klęski żywiołowej lub ekologicznej. 



Dochód z gospodarstwa rolnego obliczany na potrzeby pomocy społecznej wynosi 

207 zł z 1 ha przeliczeniowego. Jeżeli w rodzinie nie są zaspokojone podstawowe 

potrzeby, każdy szuka jakiegoś rozwiązania, aby zaradzić trudnej sytuacji. 

Kiedy jest to faktycznie przejściowa sytuacja, to często znajdzie się rozwiązanie. 

Gorzej, kiedy jest to np. przewlekła postępująca choroba, która wymaga 

natychmiastowego, długiego i kosztownego leczenia a niejednokrotnie rehabilitacji. 

Staramy się pomagać wszystkim, którzy oczekują od nas jakiejkolwiek pomocy. Nie 

ma co ukrywać, że najczęściej oczekiwaną  formą pomocy jest pomoc finansowa i w 

naturze. 

Aby pomagać osobom i rodzinom –w miarę naszych możliwości – przebrnąć kolejny 

kryzys, a przynajmniej złagodzić skutki występujących problemów, realizujemy: 

1. świadczenia pomocy społecznej, 

2. świadczenia rodzinne i alimentacyjne, 

3. pomoc osobom uzależnionym  i  współuzależnionym , 

4. realizujemy różne programy rządowe np. dożywianie, pomoc z tytułu strat 

poniesionych w wyniku klęsk żywiołowych i ekologicznych, 

5. przygotowujemy i przeprowadzamy wywiady rodzinne dla innych organów, 

6. sporządzamy różnego rodzaju  informacje dla innych ośrodków i instytucji , 

7. organizujemy wypoczynek letni – przygotowywanie kart uczestników, pomoc 

rodzinie w przygotowaniu i wyposażeniu dziecka, aby mogło wyjechać (często 

pierwszy raz) na wakacje, 

8. pomagamy w wypełnianiu wniosków o ustalenie stopnia niepełnosprawności 

na Komisję Orzecznictwa, 

9. organizujemy dożywianie w szkołach, 

10. pomoc  finansową i w naturze, 

11. poradnictwo oraz pracę socjalną, 

12. dodatki mieszkaniowe, 

13. realizujemy wiele innych spraw wypływających na co dzień w bieżącej pracy. 

Potrzeby każdego człowieka, przynajmniej te podstawowe powinny być równe, a są 

bardzo różne. Dlatego indywidualnie wg potrzeb powinny być zaspokajane. Ustawy i 

rozporządzenia często wprowadzane są zbyt szybko, bez wnikliwej analizy, 

niespójnie z innymi aktami prawnymi stosowanymi w naszej pracy, jeszcze nie 

opublikowane a już zmieniane. Media wykorzystując sytuacje w ściganiu się z 

przekazywaniem nowinek, wprowadzają w błąd osoby uprawnione, które oczekują od 

nas załatwienia sprawy już „od ręki” tj. bez koniecznych przepisów i wymaganych 

dokumentów. 

Najczęstszymi przyczynami zgłaszania się i kwalifikowania do udzielenia pomocy 

były: 

- niski dochód lub brak dochodu, 
- długotrwała choroba – leczenie, rehabilitacja i stałe pobieranie leków, 
- niepełnosprawność – niskie renty, 
- bezrobocie, 
- nasilająca się bezradność w sprawach prowadzenia gospodarstwa domowego w 
rodzinach nie tylko wielodzietnych i niepełnych (podłoże finansowe). 



Przeraża nas konieczność wypełniania  wzrastającej ciągle ilości dokumentów, 
załączników, zaświadczeń i oświadczeń potrzebnych do udzielenia jakiejkolwiek 
pomocy, tu są bardzo sztywne przepisy. 
Po przeprowadzeniu wywiadu z klientami trzeba jeszcze opisać sytuację rodziny, 
podsumować i skorygować uzyskane informacje z zastanym stanem faktycznym. 
Podstawę gospodarki finansowej Ośrodka Pomocy Społecznej stanowi plan 
finansowy opracowany na każdy rok finansowy. 
Plan budżetu w roku 2010 w dziale 852 wyniósł: 

Pomoc społeczna – ogółem    4 555 005 zł, 

       3 023 417 zł (  zadania zlecone )  

rozdz.  85202 - Dom Pomocy Społecznej    44 749 zł 

rozdz.  85212 - świadczenia rodzinne   2 820 000 zł 

rozdz.  85213 - składki na ubezpieczenie zdrowotne 9 456 zł 

rozdz.  85214 - świadczenia społeczne   344 000 zł 

 w tym  - zasiłki okresowe   205 000 zł ( dotacja z budżetu 

Wojewody ) 

  w tym  - zasiłki celowe    139 000 zł 

rozdz.  85216 - zasiłki stałe     77 528 zł 

rozdz. 85215  - dodatki mieszkaniowe   184 263 zł 

rozdz.  85219 - utrzymanie ośrodka   663 419 zł   

rozdz.  85295 - „Pozostała działalność”, w tym: 

       411 590 zł (ogółem )  

        90 000 zł ( dotacja z budżetu 

Wojewody  

       na dożywianie )  

       200 000 zł (powódź -pomoc dla 

rolników)      

            Realizacja budżetu w roku 2010 według rodzajów świadczeń 

         zadania wynikające z ustawy o pomocy społecznej. 

 

 

Zasiłek stały Zasiłek stały przysługuje osobie samotnie gospodarującej, całkowicie 

niezdolnej do pracy z powodu wieku lub niepełnosprawności, jeżeli jej  dochód jest 

niższy od kryterium dochodowego osoby samotnie gospodarującej tj. – 477 zł. 

Zasiłek stały przysługuje również pełnoletniej osobie pozostającej w rodzinie, 

całkowicie niezdolnej do pracy z powodu wieku lub niepełnosprawności, jeżeli jej 

dochód, jak i również dochód na osobę w rodzinie są niższe od kryterium 

dochodowego na osobę w rodzinie tj. – 351 zł. 

 W 2010roku z zasiłku skorzystały 24 osoby – udzielono im 243 świadczeń, na 

kwotę 77 528 zł. 

Zasiłek okresowy 

Zasiłek okresowy przysługuje w szczególności ze względu na długotrwałą chorobę, 

niepełnosprawność, bezrobocie, możliwość utrzymania lub nabycia uprawnień do 

świadczeń z innych systemów zabezpieczenia społecznego. Zasiłki okresowe 

finansowane są w ramach dotacji celowej z budżetu Wojewody i należą do zadań 

własnych gminy. 



 W 2010 roku pomoc w formie zasiłku okresowego przyznano 123 osobom  tj. – 

649 świadczeń na kwotę 204 986 zł. 

Zasiłki celowe  

I. Przyznawane w celu zaspokojenia niezbędnej potrzeby bytowej, np. na zakup 

żywności, odzieży, obuwia, opału, leków, leczenia i drobnych remontów. Z tej 

formy pomocy skorzystało 275 osób na kwotę 138 988 zł.  

II. Realizowane w ramach zadań zleconych gminie, na pokrycie wydatków 

związanych z klęską żywiołową lub ekologiczną. W 2010 roku pomoc 

otrzymało 87 rodzin na kwotę  

– 200 000 zł. – pomoc dla rolników w związku z zalaniem pól. 

Składki na ubezpieczenie zdrowotne 

Składki te są opłacane od osób pobierających zasiłki stałe ( 20 osób ). W 2010 roku 

na ten cel przeznaczono kwotę 6 040 zł.  

Program „Pomoc  państwa w zakresie dożywiania” 

Ogółem objęto programem 344 osoby, w tym dożywianiem w szkołach objęto 266 

uczniów. Pomoc finansową w formie zasiłków celowych przyznano 29 osobom. 

Ogólny koszt programu w 2010 roku wyniósł -  149 928 zł,  w tym z dotacji wojewody 

– 90 000 zł. 

Domy Pomocy Społecznej 

Ośrodek Pomocy Społecznej zajmuje się również kierowaniem osób do domów 

pomocy społecznej. W 2010 roku w DPS przebywały 2 osoby. Odpłatność gminy za 

pobyt w DPS w 2010 r. wyniosła 44 748 zł. 

Usługi opiekuńcze 

Z tej formy pomocy skorzystało w 2010 roku 12 osób. 

Ogółem w 2010 roku udzielono pomocy 331 rodzinom, wydano 1 180 decyzji 

administracyjnych. 

  Zadania wynikające z ustawy o świadczeniach rodzinnych 

Świadczenia  rodzinne 

Świadczenia rodzinne przysługują, jeżeli dochód rodziny w przeliczeniu na osobę 

albo dochód osoby uczącej się nie przekracza 504 zł, a jeżeli członkiem rodziny jest 

dziecko legitymujące się orzeczeniem  o niepełnosprawności 583 zł.  

  Świadczenia z funduszu alimentacyjnego przysługują osobie uprawnionej do 

ukończenia przez nią 18 roku życia albo w przypadku, gdy uczy się w szkole  lub 

szkole wyższej do ukończenia przez nią 25 roku życia, albo w przypadku posiadania 

orzeczenia o niepełnosprawności – bezterminowo. Świadczenia przysługują, jeżeli 

dochód rodziny w przeliczeniu na osobę w rodzinie nie przekracza 725 zł.  

 Od 1 września 2010 roku dochód z 1 ha przeliczeniowego  gospodarstwa 

rolnego obliczany na potrzeby świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego 

wynosi  159  zł. 

W okresie od 01.01.2010 roku do 31.12.2010 roku realizacja świadczeń rodzinnych 

przedstawiała się następująco: 

Świadczenia Liczba  
dzieci, 
osób 

Liczba 
świadcze
ń 

Kwota 

Zasiłek rodzinny 980 12 191 1 044 
920 



Dodatek do zasiłku rodzinnego z tytułu opieki  
nad dzieckiem w okresie korzystania z urlopu 
wychowawczego 

35 379 148 134 

Dodatek do zasiłku z tytułu urodzenia się 
dziecka 

59 59 59 000 

Dodatek do zasiłku z tytułu samotnego 
wychowywania dziecka 

33 334 57 740 

Dodatek z tytułu kształcenia i rehabilitacji 
dziecka niepełnosprawnego 

82 960 74 560 

Dodatek do zasiłku z tytułu rozpoczęcia roku 
szkolnego 

719 719 71 900 

Dodatek z tytułu podjęcia przez dziecko nauki 
poza miejscem zamieszkania ( dojazdy i internat 
) 

179 1 795 95 790 

Dodatek z tytułu wychowywania dziecka w 
rodzinie wielodzietnej 

210 2 649 211 920 

Jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia 
dziecka 

82 82 82 000 

Zaliczka alimentacyjna 0 0 0 

Świadczenia z funduszu alimentacyjnego 72 863 288 795 

Zasiłek pielęgnacyjny 251 3 020 462 060 

Świadczenie pielęgnacyjne 27 243 124 655 

 

Ogółem na wypłaty świadczeń rodzinnych i fundusz alimentacyjny przeznaczono 

kwotę 2  721 474 zł. – zwroty 2 216 zł. 

Wydano  - 1 131 decyzji administracyjnych. 

Ubezpieczenia emerytalno-rentowe 

Ośrodek Pomocy Społecznej opłacił w 2010 roku składkę na ubezpieczenie 

emerytalno-rentowe za 26 osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne na kwotę 

18 591 zł, oraz ubezpieczenie zdrowotne - 

 10 osób na kwotę – 3 416 zł 

Dodatki mieszkaniowe 

Ośrodek Pomocy Społecznej  w Wąsoszu realizuje także zadania wynikające z 

ustawy o dodatkach mieszkaniowych 

 W 2010 roku 133 rodzinom przyznano pomoc w formie dodatków 

mieszkaniowych, realizowaną ze środków własnych gminy na ogólną kwotę  

184 262,07  zł. , wydano 221 decyzji administracyjnych. 

                                                                       Praca socjalna 

 

 Praca socjalna to działalność ułatwiająca jednostkom, grupom, środowisku 

adaptację w zmieniających się warunkach życia poprzez organizowanie dostępu do 

systemu usług umożliwiających w ostatecznym efekcie samodzielność życiową i 

godne uczestnictwo w życiu społecznym. Pracownik socjalny przeprowadzając 

wywiad środowiskowy już przy pierwszej wizycie analizuje wraz z podopiecznym 

sytuację, zastanawia się nad możliwością przezwyciężenia problemów, udziela 

porad, ukierunkowuje podopiecznego na możliwość załatwienia jego spraw 

życiowych, motywuje do zmian zachowań, które pomogłyby w dalszym życiu. 

Pomaga ona między innymi w uzyskaniu świadczeń rentowo-emerytalnych, ustaleniu 



grupy inwalidzkiej, świadczeń alimentacyjnych, umieszczeniu w domu pomocy 

społecznej, pomocy w łagodzeniu konfliktów rodzinnych, sąsiedzkich, stwarzaniu 

warunków dla rozwoju lokalnych społeczności. Przeprowadzamy również wywiady na 

rzecz innych jednostek, współpracujemy z różnymi instytucjami, PUP, ZUS, KRUS, 

służbą zdrowia, szkolnictwem, sądami itp. 

 „Praca to przyszłość” projekt realizowany  w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał ludzki. 

 Ponadto w 2010 r. po raz kolejny realizowaliśmy projekt systemowy „Praca to 

przyszłość” Projekt był współfinansowany ze środków europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII 

Promocja Integracji Społecznej. Celem głównym projektu było zwiększenie szans na 

rynku pracy osób niepracujących w wieku aktywności zawodowej, korzystających ze 

świadczeń pomocy społecznej. Celem szczegółowym projektu było objęcie 8 osób 

instrumentami aktywnej integracji poprzez zastosowanie: 

 aktywizacji edukacyjnej, 
 aktywizacji zdrowotnej, 
 aktywizacji społecznej, 
 aktywizacji zawodowej. 

W ramach projektu, grupa 8 kobiet brała udział w szkoleniu: 

 kurs wizażu i stylizacji. 

W/w osoby zostały również objęte wsparciem psychologa oraz doradcy 

zawodowego. W ramach tego projektu pozyskano środki z EFS w kwocie 93 831,80 

zł. 

W roku bieżącym skierowaliśmy również wniosek o dofinansowanie kolejnego 

projektu systemowego. Został on już w pełni zaakceptowany i przyjęty do realizacji. 

Przyznano nam kwotę 78 905,57 zł 

 
                                                                     Informacja to zał. Nr . 
 
 

Ad 7. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Wąsosz na lata 2011-2022. 

 

Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Pani Jadwidze 

Rodzewicz – skarbnik Gminy  ,która omówiła projekt dotyczący wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Wąsosz na 2011-2022 wraz z propozycją zmian budżetu gminy na 

2011r.  



Proponuje się  zwiększenie planu dochodów, wydatków jak i przychodów. Dochody 

zwiększamy o kwotę 1.266.000 zł  wydatki w kwocie 1.776.000 zł  natomiast w 

przychodach planujemy zaciągnięcie( jeden kredyt i 2 pożyczki) .Poza drobnymi 

zmianami proponujemy wprowadzenie 100.000 zł jako zwiększenie wpłaty  z usług 

przez firmę „Kruszgeo” za utrzymanie infrastruktury drogowej. Wcześniej na sesjach 

było wprowadzone 300.000 zł  czyli razem będzie już 400.000 zł. Ponadto   

wprowadzamy również dotacje celowe  : tj. program realizowany przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej  pod nazwą „Praca to przyszłość ”.Będzie on realizowany od 

miesiąca czerwca b.r. . Projekt będzie dotyczył aktywizacji osób  do  zaprojektowania 

i wykonania przestrzeni zielonej  nasadzenia wokół posesji OPS. Również będzie 

realizowany w Gminie projekt  z Urzędem Pracy w Górze  na aktywizację osób  

bezrobotnych na kwotę 11.480 zł . Złożyliśmy wniosek do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska  na solary uliczne i będzie to II etap „zakup i montaż solarów 

ulicznych” gdzie 30.000 tj dotacja natomiast 60.000  zł tj. pożyczka. Wniosek został 

zaopiniowany pozytywnie. Po stronie dochodów wprowadzamy dotację natomiast  w 

przychodach zaciągnięcie pożyczki w kwocie 60.000 zabezpieczona wekslem „in 

blanco”  gdzie spłata przewidziana jest na 3 lata  i już w przyszłym roku nastąpi 

spłata po 20 tys zł rocznie . Również po stronie dochodów wprowadzamy środki jako 

opłata za składowanie odpadów i opłata produktowa z Urzędu Marszałkowskiego tj 

60 % za odpady gdzie już w 2011r otrzymaliśmy  517. 000 zł, a następna wpłata raty 

215.400 zł .  Wprowadzamy też środki na „ Orlik 2012”  jako kompleks boisk 

sportowych przy stadionie w Wąsoszu , a finansowany jest z 3 źródeł : nasze środki ,  

środki wojewody oraz z ministerstwa. Środki z zewnątrz to kwota 833.000 zł 

pozostałe ze swoich dochodów. Po stronie wydatków wprowadzamy środki na 

wodociągowanie wsi Ostrawa jako pożyczka w kwocie 150.000 zł spłacana po 

15.000 zł rocznie.. Na tym zadaniu posiadamy już około 300.000 zł i ogłaszamy 

przetarg i skłaniając się ku temu by realizował to nasz zakład budżetowy. 

Proponujemy przenieść pieniądze w drogach na zakup dwóch wiat przystankowych i 

zwiększamy środki na budownictwo mieszkaniowe. Tutaj był ogłoszony przetarg 

wpłynęły oferty   i  kwotę którą musimy wyłożyć to 1.088.000 zł ogółem 

(nieruchomość + grunt).  Przetarg na wykonanie tego obiektu jest na kwotę 755.000 

Przy uchwale budżetowej mieliśmy zabezpieczone na to zadanie tylko 400.000 zł  a 

na pozostałą kwotę planujemy teraz zaciągnąć kredyt na 10 lat na kwotę 700.000 zł 

a spłata po 7.000 zł począwszy od przyszłego roku . Zapytania ofertowe złożyliśmy 

już w lutym lecz banki nie SA bardzo tym zainteresowane  Ponadto wprowadzamy 



nowe zadanie tj. zakup nieruchomości w Rudnej Wielkiej  6a- na kwotę 196.000 zł 

ale będzie to spłata ratalna w tym roku  56.000 zł  + przepis notarialny czyli łącznie 

60.000 zł natomiast w latach następnych 2012 i 2013  po 56.000 zł, a w roku 2014 

kwotę 24.000 zł. Jeszcze wchodzi nowe zadanie tj. przejęcie 3 działek 1.987 zł na 

opłatę notarialną, więc jak ktoś dzieli działki i je sprzedaje to jest zobowiązany 

zabezpieczyć drogę jako dojazd do tych działek i tą drogę ma obowiązek przekazać 

gminie.   

Wprowadzamy również pieniądze na bezpieczeństwo publiczne a mianowicie zakup 

monitoringu na terenie gminy, a właściwie 4 kamery  : jedna w rynku , jedna koło 

szkoły następna przy markecie „Dino „ oraz koło domu kultury  na łączną kwotę 

50.000 zł . Wprowadzamy drobne  zmiany w Publicznej Szkole Podstawowej w 

Wąsoszu. W Publicznym Gimnazjum na zakup piłkochwytów i też jest to zadanie 

inwestycyjne na kwotę 4.800 zł. Wprowadzamy środki w Przedszkolu na zakup 

materiałów i wyposażenia. Wprowadzamy środki  dla OPS  i Urzędzie na realizację 

projektu unijnego. Zwiększamy środki na dożywianie dla OPS. 

W gospodarce ściekowej zmniejszamy środki w kwocie 300.000 zł  z 

przeznaczeniem na budownictwo mieszkaniowe z kredytu 30.000 z kanalizacji 

300.000 zł . W kulturze i ochronie dziedzictwa narodowego wprowadzamy nowe 

zadanie, a mianowicie budowa   „kurnej chaty w Drozdowicach „ na kwotę 60.000 zł  i  

na Orlik 1.033.000zł . wprowadzamy my do budżetu część 200.000 zł jako nasze 

wydatki bo możemy wykazać nakłady niefinansowe na 300.000 zł 

 

 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna. Na  

posiedzeniu w dniu 10 maja br. Komisja tak zdecydowała poinformowała Pani 

Agnieszka Ajchenlaub przew. Komisji.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Wąsosz na lata 2011-2022. 

                                                        Uchwała Nr VI/40/11 to zał. nr 7. 

 

 

 



Ad 8. Podjęcie   uchwały w sprawie zmiany  budżetu gminy Wąsosz na 2011r. 

 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że Pani Skarbnik Gminy omówiła proponowane 

zmiany do budżetu w punkcie Ad7. dlatego  przystąpił do procedury  uchwalania tych 

zmian. 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 

budżetu gminy Wąsosz na 2011r. 

                                                    Uchwała Nr VI/41/11 to zał. nr  8. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/11 Rady Miejskiej 

Wąsosza z dnia 08 lutego 2011r. dotyczącej zmiany uchwały NR XXVI/150/2000 

Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 grudnia 2000r. w sprawie połączenia 

instytucji kultury w gminie Wąsosz w Zespół Placówek Kultury. 

 

Projekt uchwały w sprawie instytucji kultury przedstawiła Pani Maria Michta sekretarz 

Gminy. Stwierdziła ,że do uchwały Nr IV/26/11 RM Wąsosza z dnia 08 lutego 2011r. . 

dotyczącej zmiany uchwały NR XXVI/150/2000 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 

grudnia 2000r. w sprawie połączenia instytucji kultury w gminie Wąsosz w Zespół 

Placówek Kultury., Wojewoda Dolnośląski wniósł skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego o uchylenie § 7 tej uchwały. 

 W związku z tym przygotowany został projekt uchwały mówiący o zmianie  tego 

paragrafu zgodnie z sugestią wojewody., gdzie skreśla się w Rozdziale III § 7 ust. 1 . 

.Był zapis ,że „ Regulamin organizacyjny opracowuje dyrektor po zatwierdzeniu „ było 

„przez Burmistrza” a winno być „ organizatora”. 

 

Komisja Oświaty ,Kultury , Zdrowia i Sportu pozytywnie zaopiniowała ten projekt 

uchwały  stwierdziła Pani Lorenc Bogusława – przew. Komisji. 

Dyskusji nie było 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/11 

Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 08 lutego 2011r. dotyczącej zmiany uchwały NR 

XXVI/150/2000 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 grudnia 2000r. w sprawie 

połączenia instytucji kultury w gminie Wąsosz w Zespół Placówek Kultury. 



 

  

                                                  Uchwała Nr VI/42/11 to zał. nr  9. 

 

Ad 10.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku wybudowania 

urządzeń infrastruktury technicznej. 

Projekt omówił Pan Burmistrz stwierdzając ,że gmina  zgodnie z ustawą o 

gospodarce nieruchomościami może wprowadzić opłatę adiacencką z tytułu wzrostu 

wartości nieruchomości w wyniku wybudowania urządzeń infrastruktury technicznej. 

. 

 

Pan Burmistrz  poinformował ,że  jest to dodatkowe opodatkowanie mieszkańców  bo 

np. ktoś mieszkał kiedyś przy ulicy gruntowej a obecnie ma drogę asfaltową to 

wartość tej nieruchomości wzrosła o wartość  budowy drogi. Wzrost ten  wylicza się 

jako różnicę wartości nieruchomości przed budową i wartością nieruchomości po 

zakończeniu budowy . Wartość tą może oszacować osoba mająca uprawnienia 

 

 

Pani Agnieszka Ajchenlaub przewodnicząca Komisji  poinformowała ,że opinia 

Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego była jednomyślnie- negatywna do 

przedstawionego projektu uchwały. 

Pan Jacek Chorostkowski przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

również wyraził negatywną opinię Komisji w tej sprawie. 

Rada zgłosiła wniosek formalny o odrzucenie projektu uchwały  

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o odrzucenie projektu 

uchwały  

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za” odrzuciła projekt uchwały  w sprawie 

opłaty adiacenckiej. 

 

Ad 11 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie 

inwestycyjne pod nazwą  ” Zakup i montaż solarów ulicznych ”. 

                                                   

 



Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady poinformował ,że projekt tej uchwały 

Pani skarbnik omówiła łącznie  przy  punkcie 7 porządku obrad i opinia komisji 

Budżetu jest pozytywna. 

Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski zapytał – ile solarów ulicznych będzie wykonanych i co 

z konserwacja tych urządzeń ponieważ w terenie mieszkańcy zgłaszają trudności z 

dotychczasowym serwisem. 

 

Pan Burmistrz – obecna firma, która wygrała przetarg na montaż solarów ulicznych to 

firma ze Słupska i dlatego ,że są utrudnienia w funkcjonowaniu tego oświetlenia jako 

gmina uznajemy ,że firma ta jest niewiarygodna i taką informację będziemy 

podtrzymywać. Na pewno  nie podpiszemy z nią ponownej umowy. 

 

 Wobec powyższego  Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał  

pod głosowanie Rady zaciągnięcie pożyczki  w kwocie do 60.000 zł, uruchomiona 

zostanie w sierpniu b.r  ,a spłacona zostanie  z dochodów własnych do 30 września 

2014r. 

 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

zadanie inwestycyjne pod nazwą  ” Zakup i montaż solarów ulicznych ”. 

                                                    Uchwała Nr VI/43/11 to zał. Nr 10 

 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia  kredytu na sfinansowanie 

zadania inwestycyjnego pod nazwą  „Budownictwo mieszkaniowe”. 

 

Również Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady poinformował ,że projekt tej 

uchwały Pani skarbnik omówiła łącznie  przy  punkcie 7 porządku obrad i opinia 

komisji Budżetu jest pozytywna wobec tego poddał jedynie pod głosowanie projekt 

tej uchwały. 

 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

sfinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą  „Budownictwo 

mieszkaniowe „   gdzie kredyt w wysokości 700.000 zł zostanie uruchomiony w 

październiku 2011r. a spłacony zostanie z dochodów własnych gminy  do 

31.12.2021r.                            

                                                       Uchwała NR VI/44/11 to zał. Nr 11 

 

 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki „Budowa wodociągu 

Ostrawa 

W tym punkcie również Pan Przewodniczący poddał projekt tej uchwały pod 

głosowanie Rady bo wcześniej został projekt omówiony i zaopiniowany pozytywnie 



przez Komisję Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego.  Pożyczka zostanie 

zaciągnięta  w kwocie 150.000 zł i uruchomiona zostanie w sierpniu 2011r. a 

spłacona z dochodów własnych gminy do 31.09.2021 r.  

 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

„Budowa wodociągu Ostrawa” 

                                                     Uchwała Nr VI/45/11 to zał Nr 11 

 

Ad 14.Informacje Przewodniczącego Rady. 

Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady odczytał  skargę Wojewody 

Dolnośląskiego na uchwałę IV/33/11 z dnia 08 lutego 2011r. w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Kowalowo. 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił ,że  zamiarem moim była zmiana uchwały lecz nie jestem do 

końca przekonany  do tego ,że Pan Wojewoda ma rację bo Pan wojewoda wchodzi w 

kompetencje swojego pracownika jakim jest konserwator zabytków. Byliśmy u 

konserwatora w tej sprawie  , który stwierdził ,że niech to sąd rozstrzygnie dlatego 

postanowiliśmy  tak uczynić. To już nie raz  byliśmy w Sadzie administracyjnym z 

różnymi uchwałami  i zdarzało się wygrać ale też i przegrać. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował zebranych o tym ,że radni w dniu 14 maja 

2010r. udają się na szkolenie radnych do Wrocławia w zakresie absolutorium za 

2010r. ze względu na to ,że zmieniła się ustawa o finansach publicznych  i o 

rachunkowości. 

 

 

Ad 15.Odpowiedzi na interpelacje. 

Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza – odpowiedział na zgłoszone 

interpelacje ustnie: 

- na interpelację radnego Kutzmanna w sprawie ścieżki do Podmieścia -   jest 

realizacja II etapu tego zadania i w tej chwili uzgadniana jest dokumentacja , a 

inwestorem nie jest gmina lecz  Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad we Wrocławiu. 

Mam nadzieję ,że realizacja tego etapu będzie  w lecie i m miesiąc październik –



listopad może być zakończone zadanie. Uzgodniliśmy ,że jako gmina będziemy 

utrzymywać w okresie zimowym ten ciąg pieszo-rowerowy. 

Jeżeli chodzi o budowę „Orlika” to  jest to zadanie z  wysokim dofinansowaniem bo 

80 %. Jeżeli chodzi o monitoring to nie mój pomysł lecz radnego Jacka Oczka , który 

o to bardzo zabiegał  i na pewno warto to zrealizować  .W skład tego monitoringu 

wchodzą 4 kamery ruchome usytuowane w najbardziej zagrożonych miejscach 

Wąsosza. 

Skoro jestem przy głosie chciałbym zwrócić się do radnych powiatowych w imieniu 

całego społeczeństwa w sprawie stanu dróg powiatowych w naszym obszarze . 

Można przejechać pół Polski i nigdzie nie ma takiego stanu jak w powiecie 

górowskim. Co sesję radni nasi zgłaszają wszystkie sprawy dotyczące remontów , 

łatania dziur , zwisających gałęzi i nic się w tym zakresie nie zmienia .Jjest mi tym 

bardziej przykro ,że radni powiatowi wywodzą się z mojego komitetu wyborczego 

gdzie  były to zadania priorytetowe. 

 

 

Ad 16.Wolne głosy i wnioski. 

 Pan Jan Rewers – kierownik Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Górze poinformował 

zebranych ,że trwa kampania składania wniosków o dofinansowanie dla rolników i na 

dzień  dzisiejszy jest złożonych 1000 wniosków na łączną liczbę 1900. Zwrócił się do 

sołtysów, aby przypomnieć rolnikom i przyspieszyć ten proces wypełniania i 

składania tych dokumentów by nie czekać na ostatnią chwilę. 

Poinformował ,że 5 czerwca b.r. odbędą się targi rolnicze, 

Poinformował o możliwości skorzystania z kursu dotyczącego obsługi opryskiwaczy 

rolniczych, który odbędzie   się w dniach 30-31 maja 2011r . i zainteresowani mogą z 

niego skorzystać. 

Poinformował o wyborach do Izb Rolniczych w powiecie górowskim, w której skład 

weszli : Górski Józef z Lubiela , Kobus  i Rewers, Urban, Pietrowiak, Smoliński, 

Olszewski. Nadal Prezesem Dolnośląskiej Izby Rolniczej został Leszek Grala. 

 

Pani Bogusława Lorenc odczytała podziękowanie dla Burmistrza od  Rady Sołeckiej 

wraz z rodzicami i dziećmi  wsi Drozdowice Wielkie za zakup placu zabaw. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował zebranych o budowie w Ługach pomnika 

na okoliczność  beatyfikacji Jana Pawła II , gdzie odbyło się uroczyste odsłonięcie. 



Podziękował  Burmistrzowi za sfinansowanie cokołu pod ten pomnik. Również  

podziękował  Powiatowi, a mianowicie radnym powiatowym pani Rzepieli , Panu 

Firstowi  oraz dla Pana Niedźwiedzia za remont dróg do Ług , gdzie wszyscy mogli 

dotrzeć na tą uroczystość. 

Ad17.Zakończenie 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący 

Rady zamknął VI sesję  Rady Miejskiej Wąsosza. Podziękował zebranym za udział w 

sesji. 

Protokołowała ; 

K. Szejnkienig 

 

 
 
 
 


